
Protokół z XXXVII Sesji Rady Gminy  
z dnia 29 stycznia 2014r. 

 
Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Katarzyna Kosmowska 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Krzysztof Socha 
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Świątczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
Mieczysław Tomkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Kamila Zarębska – kierownik referatu oświaty 
Anna Jaszczyńska – inspektor ds. planowania przestrzennego i zamówień publicznych 
Monika Nowicka – inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska 
Miłosz Sura – projektant firmy Sura System Miłosz Sura 
 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad wcześniej            
i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku z powyższym zarządził 
głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 10 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji.  

 



4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały  w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Gowarzewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  Gminy Kleszczewo obejmującej działki położone w miejscowości 
Kleszczewo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  opłat za świadczenia udzielane 
przez przedszkola, dla których organem prowadzącym jest gmina Kleszczewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy. 
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2013r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Schronisko             

dla Zwierząt SCHRONISKO” z siedzibą w Kostrzynie. 
12. Informacja nt. oceny aktualności Miejscowego Planu  Zagospodarowania Przestrzennego 

Gminy. 
13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radny Bytniewski złożył interpelację. Interpelacja przekazana została Wójtowi Gminy. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 
uwag. W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 10 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 10 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXVI Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXVII/271/2014 w sprawie nadania nazw ulicom miejscowości 
Gowarzewo przedstawiła Pani Barbara Błoch. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/271/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXVII/272/2014 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującej działki położone                   
w miejscowości Kleszczewo przedstawił Pan Miłosz Sura. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

 



Radny Drzewiecki zapytał dlaczego w §4 niniejszej uchwały zapisuje się dowolność 
kątów nachylenia połaci dachowych oraz materiałów pokrycia dachu w przypadku lukarn, 
zadaszeń wejść do budynków i tarasów, podczas gdy w innych paragrafach tej samej uchwały 
kąt nachylenia dachu jest ściśle określony? 

Pan Sura wyjaśnił, że wynika to z praktyki, gdyż plan przestrzenny to element 
pozwalający zrealizować jakieś zamierzenia budowlane, a zbyt rygorystyczne określenie 
niektórych elementów może rodzic niepotrzebne problemy przy doborze projektu. 

Radny Drzewiecki zapytał czym sugerowano się formułując wytyczne co do rodzaju 
pokryć dachowych? 

Pan Sura wyjaśnił, że biorąc pod uwagę fakt, że projekt dotyczy terenu w bezpośrednim 
sąsiedztwie terenu publicznego ważna jest wysoka jakość powstającej architektury budynku, 
stąd też obostrzenia są w tym rejonie większe niż w pozostałej części planu. 

Pani Halina Michalak – Szczepaniak zapytała jakie konsekwencje czekają inwestora, 
który nie dostosuje się do wytycznych planu? 

Pan Sura odpowiedział, że inwestor taki nie powinien otrzymać pozwolenia na budowę. 
Konieczna jest pełna zgodność projektu budowlanego z planem zagospodarowania 
przestrzennego gminy. 

Radny Drzewiecki zapytał czy podejmowany plan miejscowy precyzuje dopuszczalny 
procent zabudowy działki?  

Pani Jaszczyńska wyjaśniła, że plan dopuszcza powierzchnię zabudowy do 30% 
powierzchni działki budowlanej. 

Radny Drzewiecki zapytał, czy omawiany plan, który zakazuje lokalizowania garaży 
metalowych i płyt betonowych ogrodzeniowych dopuszcza usytuowanie wiaty garażowej             
na działce? 

Projektant odpowiedział, że tak. 
Radny Rajchelt zapytał czy droga biegnąca obok budynku GOK będzie połączona                

z nowymi drogami widniejącymi w planie? 
Pani Jaszczyńska potwierdziła. 
Pani Halina Michalak – Szczepaniak zapytała co oznacza pojęcie intensywność 

zabudowy? 
Pan Sura wyjaśnił, że definicja „intensywności zabudowy” znajduje się w §2 niniejszej 

uchwały. Jest to parametr, który obrazuje stopień zabudowy, zurbanizowania danego terenu. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/272/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXVII/273/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat             
za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Kleszczewo przedstawiła Pani Kamila Zarębska. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/273/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 



 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXVII/274/2014 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta 
Gminy przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/274/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2013r. przedstawione zostanie 
podczas kolejnej sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXVII/275/2014 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2014r. przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan Rajchelt. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/275/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXVII/276/2014 w sprawie zmiany Statutu Związku 
Międzygminnego „Schronisko dla zwierząt SCHRONISKO” z siedzibą w Kostrzynie 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/276/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Informacje dotyczące aktualności Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Gminy przedstawiła za pomocą prezentacji multimedialnej Pani Jaszczyńska. 
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny Świątczak zapytał jakie koszty finansowe od 2010r. poniosła gmina w związku 
ze zmianami planu? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zestawienie wydatków poniesionych w związku                    
ze zmianami MPZP przedstawione zostanie podczas wspólnego posiedzenia komisji 18 lutego 
2014r. 

 

 



Ad. 13 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Lesiński poinformował, że komisje Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
Oświaty i Kultury oraz Finansowo – Gospodarcza odbyły wspólne posiedzenie którego 
tematem była ocena aktualności Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
Gminy i sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

Pani Monika Nowicka przedstawiła następujące informacje związane z obecnie 
obowiązującym systemem zbierania odpadów i działalnością ZM GOAP:  
Ø terminy płatności w 2014r. pozostają bez zmian,  
Ø 1 stycznia 2014r. ze Związku wystąpiła gmina Suchy Las,  
Ø na stronach internetowych urzędu gminy i ZM GOAP pojawiła się informacja                  

o konsultacjach społecznych, dotyczących Regulaminu utrzymania czystości                     
i porządku. Pierwsza debata w tej sprawie odbędzie się 18 lutego o godzinie 10-tej             
i będzie to spotkanie przedstawicieli instytucji tworzących system gospodarowania 
odpadami. Następnie 19 lutego o godz. 16 poruszone zostaną kwestie odpadów                   
z nieruchomości jednorodzinnych, 20 lutego o godz. 16 odpadów z nieruchomości 
wielorodzinnych, 25 lutego o godz. 16 odpadów z nieruchomości niezamieszkałych.             
Na 27 lutego zaplanowano debatę związana z rodzinnymi ogródkami działkowymi, 
terenami rekreacyjnymi, targowiskami i cmentarzami, 

Ø harmonogram zbiórki odpadów komunalnych dostępny jest na stronie internetowej 
urzędu gminy, oraz przekazany został sołtysom celem wywieszenia na tablicach 
informacyjnych, 

Ø ZM GOAP podpisał umowę z Zakładem Zagospodarowania Odpadów w Poznaniu 
dzięki czemu z aptek odbierane będą przeterminowane leki, odbierane będą zużyte 
baterie, oraz czynny będzie mobilny PSZOK, który 29 marca objedzie 10 
wyznaczonych na terenie gminy punktów odbioru. W związku z zakończeniem sezonu 
świątecznego w terminie odbioru odpadów zbieranych selektywnie odbierane będą 
choinki żywe,  

Ø trwa omawianie z ZM GOAP możliwości oddawania odzieży używanej,  
Ø delegatura ZM GOAP na terenie Gminy Kleszczewo czynna jest w poniedziałki                 

i czwartki w godzinach pracy urzędu gminy. Osoby chcące dokonać zmiany                   
w deklaracji powinny to zrobić w terminie 14 dni od momentu powstania zmiany,  

Ø 25 października 2013r. ogłoszony został powtórny przetarg na odbiór odpadów                 
z terenu Gminy Kleszczewo. Otwarcie ofert pierwotnie planowane na 3 lutego  
przesunięto na 17 marca. Obecnie obowiązują umowy przejściowe zgodnie z którymi 
teren gminy Kleszczewo obsługuje firma Remondis, poprzez swojego podwykonawcę 
Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych A. Zys ze Swarzędza. 
 

 Pani Nowicka poinformowała ponadto, że przygotowywany nowy regulamin 
przewiduje ograniczenia w odbiorze odpadów zielonych. W sezonie wegetacyjnym bez 
dodatkowych opłat będą one odbierane tylko z nieruchomości zamieszkałych z minimalną 
powierzchnią terenów zielonych - 100m2, oraz w ilości 6 worków miesięcznie. 
 Radny Urbaniak zapytał czy na osoby które nie segregują odpadów nakładana będzie 
kara administracyjna? 
 Pani Nowicka wyjaśniła, że w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku nie ma 
takiego zapisu, jest jedynie stwierdzenie, że jeżeli mieszkaniec deklaruje segregowanie 
odpadów to opłata za ich odbiór jest niższa. Zdaniem Pani Nowickiej różnice w opłatach 
między odpadami segregowanymi, a niesegregowanymi zachęcają do segregacji. 
 Radny Urbaniak uważa iż gospodarka odpadami funkcjonuje obecnie gorzej niż               
w starym systemie. Radny zapytał czy mieszkańcy otrzymali nowe pojemniki na odpady? 

 



 Pani Nowicka wyjaśniła, że osoby które przed 1 lipca 2013r. miały podpisaną umowę 
z Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych A. Zys używają dotychczasowych kontenerów. 
Natomiast osoby, które miały pojemniki prywatne i z jakichś powodów chcą je wymienić            
to należy to zgłosić – wymiana jest bezpłatna.  
 Radny Drzewiecki zapytał czy w związku z wystąpieniem ze ZM GOAP Suchego 
Lasu wzrosną koszty członkostwa w Związku Gminy Kleszczewo? 
 Pan Wójt wyjaśnił, że wystąpienie Suchego Lasu nie pociąga za sobą żadnych 
konsekwencji finansowych dla naszej gminy. Związek działa w oparciu o pozyskiwane 
wpłaty, a o kosztach wywozu odpadów decydują przetargi. 
 Radny Drzewiecki zapytał gdzie będą się odbywały wspomniane wcześniej spotkania 
konsultacyjne? 
 Pani Nowicka wyjaśniła, że w siedzibie ZM GOAP. 

Radny Drzewiecki zapytał czy w świetle tego, że ustawodawca pracuje nad 
wprowadzeniem obowiązku selektywnej zbiórki nowy Regulamin i zawarcie w nim zapisów 
np. o większej ilości dostarczanych worków są zasadne? 

Pani Nowicka stwierdziła, że gospodarka odpadami opiera się na obecnie 
obowiązujących przepisach, które stanowią o dobrowolności segregacji odpadów. 

Radny Świątczak zasugerował zwiększenie ilości przekazywanych mieszkańcom 
worków na plastiki w sezonie letnim. Radny zasygnalizował też gorszą jakość obecnie 
dostarczanych worków. 
 

W dalszej części posiedzenia Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności 
międzysesyjnej: 
15.01.2014r. – podsumowanie roczne zorganizowane przez Komisariat Policji w Kórniku.          
W obecności zastępcy Komendanta Miejskiego Policji przedstawione zostały wyniki pracy 
policji, oraz opinie samorządów na ten temat. Kolejne spotkanie w tej kwestii planuje się 
podczas XXXVIII Sesji Rady Gminy. Pan Wójt podkreślił, że niezmiennie zabiega o zmianę 
obecnej formuły funkcjonowania policji na terenie Gminy Kleszczewo w celu poprawy jej 
skuteczności, 
24.01.2014r. – z inicjatywy Stowarzyszenia Dojrzali 50 w Ośrodku Kultury w Kleszczewie 
odbyło się spotkanie z funkcjonariuszami Komisariatu Policji w Kórniku, które dotyczyło 
bezpieczeństwa mieszkańców gminy w wieku 50+, choć tematyka debaty przyciągnęła osoby 
w różnym wieku. Wniosek ze spotkania nie jest zdaniem Pana Wójta zaskakujący – oczekuje                    
się wzmocnienia obsady kleszczewskiej placówki. Pan Wójt nadmienił, że dotychczas                
nie uzyskano odpowiedzi z Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Poznańskiego                
na wystosowane przez Radę Gminy Kleszczewo w dniu 27 marca 2013r. stanowisko                   
w sprawie poprawy stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 
Kleszczewo  
18.01.2014r. – spotkanie zespołów kolędniczych, 
28.01.2014r. – spotkanie w Gminnym Ośrodku Kultury dotyczące zapewnienia form 
aktywności przede wszystkim dla starszych mieszkańców gminy. Jednym z pomysłów było 
powołanie klubu emeryta, ostatecznie jednak zdecydowano o nie ograniczaniu wiekowo 
grupy osób zainteresowanych działaniem w takiej organizacji,  
29.02.2014r. – spotkanie z Panem Krystianem Kościńskim likwidatorem Spółdzielni Usług 
Rolniczych w Kleszczewie. Pan Wójt przypomniał, że likwidator przez dłuższy czas 
uzgadniał z ZUS dane związane z poziomem zadłużenia Spółdzielni, stąd też transakcja 
zakupu budynków i budowli znajdujących się na gminnej działce sąsiadującej z bazą Zakładu 
Komunalnego nie została sfinalizowana w ubiegłym roku. Pan Wójt zapowiedział ponowne 
podjęcie tego tematu przy okazji lutowego wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy, gdyż 
konieczne jest zapewnienie środków na zakup budynków Spółdzielni w tegorocznym 
budżecie gminy. 
 

 



Pan Wójt poinformował o następujących inwestycjach prowadzonych na terenie 
gminy: 
- zakup krzeseł do GOK, 
- zakup wyposażenia do świetlicy środowiskowej, której otwarcie zaplanowano na 3 lutego            
o godz. 15, 
- ze środków funduszu sołeckiego zakupiono nowe tablice informacyjne dla Śródki, Tulec, 
Komornik i Krzyżownik, 
- ciągnik Kubota wyposażony w kabinę oraz łyżkę do odśnieżania skierowany został                
do odśnieżania chodników, 
- trwają prace związane z usprawnieniami w komunikacji gminnej tj. opracowywaniem zmian 
rozkładu jazdy. 
  Pan Wójt zaprasza na spotkanie dotyczące planowanych siłowni wiatrowych, które 
odbędzie się po sesji Rady Gminy, o godz. 18-tej w sali GOK. 
 Pan Wójt poinformował także, że spotkanie z sołtysami odbędzie się w środę 5 lutego 
o godzinie 9. 
 

Pan Wójt przytoczył treść odpowiedzi Starostwa Powiatowego na pismo wystosowane 
przez Urząd Gminy Kleszczewo 5 grudnia 2013r. dotyczące wniosków i problemów 
zgłaszanych przez mieszkańców na zebraniach wiejskich: 
1. Na wniosek mieszkańców miejscowości Poklatki o remont drogi 2441P Kleszczewo                
– Poklatki, wniosek mieszkańców miejscowości Gowarzewo o remont drogi 2410P 
Gowarzewo – Kleszczewo i wniosek mieszkańców miejscowości Tulce o remont ulicy 
Poznańskiej i Średzkiej odpowiedź brzmi: ”Powiat Poznański nie posiada wystarczających 
środków finansowych, aby wykonać remont wskazanych odcinków dróg w związku z tym 
nadal wykonywane będą na nich remonty cząstkowe. Ponadto informuję, że modernizacja 
drogi 2401P na odcinku Gowarzewo – Kleszczewo ujęta została na liście priorytetów 
Stowarzyszenia Metropolia Poznań w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 
przewidzianych do realizacji w ramach nowej prognozy finansowej na lata 2014 – 2020”. Pan 
Wójt uściślił, że wspomniany Program jest we wstępnej fazie. Zgłoszono do niego wiele 
propozycji i nie ma żadnej gwarancji, że temat drogi w Gminie Kleszczewo zostanie 
zaakceptowany. Inwestycja byłaby zagwarantowana, gdyby ujęto ją w budżecie Powiatu 
Poznańskiego. 
2. Na wniosek mieszkańców miejscowości Markowice o utwardzenie odcinka drogi nr 2442P 
za autostradą w kierunku Mikuszyna, oraz rozwiązanie problemu zaorywania tej drogi 
odpowiedź brzmi: ”Powiat Poznański nie posiada środków finansowych które można by 
przeznaczyć na utwardzenie drogi powiatowej nr 2442P. Zarząd Dróg Powiatowych podejmie 
interwencję w sprawie zaorywania przedmiotowej drogi.” 
3. Na wniosek mieszkańców miejscowości Śródka i Zimin dotyczący drogi 2447P odnośnie 
ustawienia tablicy miejscowości Zimin zgodnie z granicą obrębu - w załączeniu przekazano 
dokumentację fotograficzną odpowiedź brzmi: ”zasadność zmiany lokalizacji tablicy                    
w miejscowości Zimin zostanie przeanalizowana przez Zarząd Dróg Powiatowych                     
w Poznaniu.” 
4. Na wniosek mieszkańców miejscowości Śródka i Zimin dotyczący budowy chodnika 
wzdłuż drogi łączącej Zimin ze Śródką, wniosek mieszkańców miejscowości Nagradowice            
o remont chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 2440P, wniosek mieszkańców Gowarzewa 
dotyczący budowy chodnika wzdłuż ulicy Siekiereckiej i Tuleckiej (droga 2429P), 
poszerzenie pobocza w celu zwiększenia bezpieczeństwa pieszych, wniosek mieszkańców 
miejscowości Tulce dotyczący budowy chodnika wzdłuż ulicy Poznańskiej (naprzeciwko 
kościoła), oraz na odcinku Tulce – Spławie odpowiedź brzmi: „zadania związane z budową 
oraz remontem chodników często są przejmowane przez gminy na podstawie porozumień             
w sprawie powierzenia zadania oraz realizowane ze środków własnych. Ponadto w związku         

 



z prowadzoną przez parafię w Tulcach naprawą ogrodzenia Zarząd Dróg Powiatowych                 
w Poznaniu prowadzi rozmowy w sprawie możliwości poszerzenia chodnika.” 
5. Na wniosek mieszkańców miejscowości Śródka i Zimin odnośnie skanalizowania 
pozostałych rowów wzdłuż posesji w miejscowości Zimin (dot. drogi nr 2447P), oraz 
wniosek mieszkańców miejscowości Gowarzewa o odwodnienie ulicy Siekiereckiej (droga nr 
2429P) poprzez kanalizację deszczową lub odtworzenie rowów odpowiedź brzmi: „Rowy 
przydrożne są dobrym rozwiązaniem, stosowanym nawet w miastach mają na celu 
odwodnienie pasa drogowego. Ich likwidacja na rzecz wykonania  kanalizacji wymaga 
zapewniania odprowadzenia wody oraz znacznych nakładów środków finansowych, którymi 
Powiat Poznański nie dysponuje.” 
6. Na wniosek mieszkańców miejscowości Śródka i Zimin dotyczący kamieni zagrażających 
bezpieczeństwu ruchu zlokalizowanych na poboczu drogi w miejscowości Śródka                       
na wysokości posesji nr 51, utrzymania pobocza drogi przy posesji nr 8 w miejscowości 
Zimin, oraz złej nawierzchnia drogi – dwa uskoki przy krzyżu w miejscowości Śródka 
odpowiedź brzmi: „wskazane miejsca zostaną sprawdzone przez Zarząd Dróg Powiatowych 
Poznaniu, który naprawi ewentualne uszkodzenia.” 
7. Na wniosek mieszkańców miejscowości Gowarzewo o przebudowę włączenia ulicy 
Starowiejskiej w ulicę Swarzędzką (wyspa rozdzielająca), oraz o aktualizację oznaczenia, 
wniosek mieszkańców miejscowości Tulce o przebudowę włączenia ulicy Pocztowej w ulicę 
Poznańską (wyspa rozdzielająca) oraz aktualizacja oznaczenia odpowiedź brzmi: „Zarząd 
Dróg Powiatowych w Poznaniu opracuje projekt stałej organizacji ruchu, który będzie mógł 
zostać wprowadzony po uzyskaniu zatwierdzenia.” 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Lesiński odczytał Regulamin planowanego na 5 lutego 2014r. o godz. 
17 Turnieju Strzeleckiego Sołectw Gminy Kleszczewo o Puchar Wójta Gminy Kleszczewo. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:55. 
 
Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 

 
Henryk Lesiński 

 


